# **FAB INTERNAL SHARIAH SUPERVISION COMMITTEE RULING** قرارات لجنة الرقابة الشرعية الداخلية لبنك أبوظبي الأول



In the Name of Allah the Most Gracious the Most Merciful

بسم الله الرحمن الرحيم

### Shariah Ruling

### Subject: Islamic Trade Facilities (Export & **Discounting**)

All praise is due to Allah, prayers and peace be upon the last Prophet Mohammad, and be upon his relatives and all his companions; now therefore,

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد و على آله و صحبه أجمعين؛ أما بعد،

الحكم الشرعي التسهيلات التجارية الإسلامية (التصدير والخصم)

The Internal Shariah Supervision Committee ("ISSC") of the First Abu Dhabi Bank ("FAB", or the "Bank") has reviewed the Islamic Trade Facilities (Export & Discounting)(Product) submitted by the Bank as follows:

قامت لجنة الرقابة الشرعية الداخلية ("اللجنة") التابعة لبنك أبوظبي الأول ("البنك") بمراجعة التسهيلات التجارية الإسلامية (التصدير والخصم) (المنتج) المقدمة من البنك على النحو الآتي:

### **DESCRIPTION**

The Bank is proposing to offer Shariah compliant Trade Finance to its customers on the basis of Murabaha involving Sale and Purchase of the commodities for their export needs. The product will help the client in his trade needs under Bills for Collection (BC), Discounting, Avalization and handling of export bills.

يقدم البنك تمويل تجاري متوافق مع الشريعة لعملائه يقوم على أساس المرابحة التي تستند الي بيع وشراء السلع

لاحتياجات التصدير. يساعد المنتج العملاء في احتياجاتهم التجارية بموجب كمبيالات التحصيل، والخصم، وكفالة و مناولة كمبيالات التصدير

### **DOCUMENTATIONS**

Finance through Commodity Murabaha

الوصف

الوثائق التمويل عن طريق مرابحة السلع

### One time:

- 1. FOL and other security documents (if any)
- 2. Terms and Conditions Applicable to Commodity Murabaha Facilities
- 3. Agency Agreement for the Sale of Commodities

# For every transaction:

- 1. Transaction Notice (Commodity Murabaha)
- 2. Form of Offer/Acceptance (Commodity Murabaha)
- 3. Cheque Discounting Form (if required)
- Export Documentation Presentation (if required)
- 5. Application for Negotiation/Discounting of Export طلب تداول/خصم كمبيالات التصدير المسحوبة Bills Drawn Under LC (if required)

### لمرة واحدة:

- 1. خطاب عرض التسهيلات ومستندات ضمان
- 2. الأحكام والشروط المنطبقة على تسهيلات مرابحة
  - السلع. 3. اتفاقية وكالة لبيع السلع.

### لكل معاملة:

- 1. إشعار معاملة (مرابحة سلع)
- 2. نُموذج العرض/القبول (مرابحة سلع)
  - 3. نموذج خصم شيك (عند الطلب)
  - 4. إبراز وثائق التصدير (عندالطلب)
- بموجب خطاب الاعتماد (عند الطلب)

# **FAB INTERNAL SHARIAH SUPERVISION COMMITTEE RULING** قرارات لجنة الرقابة الشرعية الداخلية لبنك أبوظبي الأول



### **Collection Services:**

1. Letter of Indemnity (for cheque collection)

### خدمات التحصيل:

1. خطاب تعويض (لتحصيل الشيك)

### **APPROVAL**

Upon revision and deliberation of the submitted proposal, the ISSC thereupon has decided that the Islamic Trade facilities (Export & Discounting) are permissible and in accordance with the Shariah principles.

الموافقة: بعد مراجعة ومناقشة العرض المقدم، قررت اللجنة أن التسهيلات التجارية الإسلامية (التصدير والخصم) جائزة ومتوافقة مع أحكام الشريعة.

Allah knows the Sest and prayers and peace be upon the last Rrophet, and be upon his relatives and all his companions.

والله أعلم العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد و على آله و صحبه أجمعين

First Abu Dhabi Bank Internal **Shariah Supervision Committee** 

لجنة الرقابة الشرعية الداخلية لبنك أبوظبى الأول